

حوار ثلاثي بين البرلمانيين وصانعي السياسات وقادة الأعمال

الثلاثاء، 17 تشرين الأول/أكتوبر 2023 (16:00 – 18:00، أبو ظبي)

إن البرلمانات، وبصفتها المشرّح الوطني، تلعب دوراً حيوياً في تعزيز الاستثمار في التنمية المستدامة وإنشاء الأطر التنظيمية المناسبة. يمكنهم توجيه الاستثمار العام وفقاً لذلك وخلق بيئة مواتية للاستثمار الخاص المسؤول والمستدام. يؤثر دورهم على مناخ الأعمال والاستثمار من خلال مجموعة واسعة من المجالات السياسية، بما في ذلك التجارة، المنافسة والقواعد الضريبية، والحماية البيئية والاجتماعية، فضلاً عن أنظمة العمل والسلامة، والأنظمة القطاعية في مجالات مثل البنية التحتية، والأغذية الزراعية، والصحة والطاقة والبيئة.

في هذه الجلسة، سيتشارك برلمانيون من جميع أنحاء العالم في حوار جهات معنية مع المدراء التنفيذيين والوزراء ورؤساء المنظمات الدولية، لمناقشة الوسائل التي يمكن للمشرعين العمل من خلالها مع القطاع الخاص للمساعدة في توجيه الاستثمار إلى قطاعات ذات صلة بالتنمية المستدامة.

موضوعات الجلسة

- كيف يمكن تحسين التفاعل بين البرلمانات وصانعي السياسات والقطاع الخاص، من أجل تحقيق التنمية المستدامة والشاملة بشكل أفضل؟
- ما هي التحديات الرئيسية التي تواجه تنفيذ أهداف التنمية المستدامة على المستوى الوطني وكيف يمكن لهذه الشراكة أن تساهم في التغلب عليها؟
- ما هي ضرورات السياسة العالمية في هذا السياق، وكيف يمكن للمنظمات الدولية المساهمة؟



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



Tripartite dialogue of parliamentarians, policymakers and business leaders

Tuesday, 17 October 2023 (16:00 – 18:00, Abu Dhabi)

As national legislators, parliaments have a vital role to play in promoting investment in sustainable development and establishing appropriate regulatory frameworks. They can direct public investment accordingly and create a conducive environment for responsible and sustainable private investment. Their role affects business and investment climates through a broad range of policy areas, including trade, competition and tax rules, and environmental and social protection, as well as labour and safety regulations, and sectoral regulations in areas such as infrastructure, agri-food, health, energy and the environment.

In this session, parliamentarians from around the world will participate in a multi-stakeholder dialogue with business executives, ministers and heads of international organizations to discuss the means by which legislators can work with the private sector to help channel investment into sectors relevant for sustainable development.

Session themes

- How can the interaction between parliaments, policymakers and the private sector be improved to better deliver on sustainable and inclusive development?
- What are the main challenges for the implementation of the SDGs at the national level and how can this partnership contribute to overcoming them?
- What are the global policy imperatives in this context, and how can international organizations contribute?